الْحَمْدُ لِلّٰهِ رَبِّ الْعُلَمِيْنُ وَ الصَّلُوةُ وَالسَّلاَمُ عَلَى سَيِّدِالْمُرْسَلِيْنُ أَوَ الصَّلُوةُ وَالسَّلاَمُ عَلَى سَيِّدِالْمُرْسَلِيْنُ أَمَّابَعَدُ فَأَعُوذُ بِاللّٰهِ الرَّحْمُنِ الرَّحِيْجُ

Arabic words recited in Salah

Takbīr

اللهُأكْبَر

is the Greatest عَزَّوَجَكَ and a عَزَّوَجَكَ

Šanā

Translation: Glory is to You Ya Allah عَزُوْجَكُ I praise You, Blessed is Your Name, Your greatness is exalted and none is worthy of worship except You.

Ta'awwuż

Translation: I seek protection from Allah عَزُّوجَكُ against the accursed Satan.

Tasmiyyaĥ

Translation: Allah's name I begin with, the Most Kind, the Most Merciful.

Sūraĥ al-Fātihaĥ

[Type here]

1

www.farzuloom.net

ٱلْحَمَّدُ لِلهِ رَبِّ الْعَلَمِيْنَ ﴿١﴾الرَّحْمَٰنِ الرَّحِيْمِ ﴿٢﴾مَلِكِ يَوْمِ الدِّيْنِ ﴿٣﴾إِيَّاكَ نَعْبُدُ وَ اِيَّاكَ نَسْتَعِيْنُ ﴿٣﴾إَبْدِ نَا الصِّرَاطَ الْمُسْتَقِيْمَ ﴿٥﴾صِرَاطَ الَّذِيْنَ اَنْعَمَّتَ عَلَيْهِمْ ۖ فَيْرِ الْمَغْضُوْلِ عَلَيْهِمْ وَ لَا الضَّالِّيْنَ ﴾(٤)

Translation: All praise is due to Allah, the Owner of all the worlds. The Most Gracious, the Most Merciful. The Owner of the Day of Recompense. You alone may we worship, and from You alone may we seek help. Enable us to walk the Straight Path. The path of those upon whom You have bestowed favour. Not of those who were subjected to (Your) wrath nor of the astray ones.

[Kanz-ul-Iman (translation of Quran)] (Part 1, Surah Al-Fatihah, Verses 1-7)

Surah Feel

اَلَمْ تَرَ كَيْفَ فَعَلَ رَبُّكَ بِأَصَحْبِ الْفِيْلِ ﴿(١) اَلَمْ يَجْعَلُ كَيْدَبُمْ فِي تَصْلِيْلُ ﴿(٢) قَرْمِيْهِمْ بِحِجَارَةٍ تَصْلِيْلُ ﴿(٣) قَرْمِيْهِمْ بِحِجَارَةٍ مِنْ سِجِيْلٍ ﴿(٣) فَجَعَلَهُمْ كَعَصْفٍ مَّأْكُوْلٍ ٪(٥)

Translation: O Beloved, did you not see how your Lord dealt with the People of the Elephant? Did He not put their trick into devastation? And sent swarms of birds over them. Striking them with stones of baked clay. So, He made them like the leftover consumed leaves of harvest (i.e. husk).

[Kanz-ul-Iman (translation of Quran)] (Part 30, Surah Al-Feel, Verses 1-5)

Surah Quraysh

لِإِيَّلْفِ قُرَيْشِ ﴿ ١ ﴾ الْفِهِمْ رِحْلَةَ الشِّتَآءِ وَ الصَّيْفِ ﴿ ٢ ﴾ فَأَيْعَبُدُوۤ الرَّبَّ فَأَيْعَبُدُوۤ الرَّبَ الْأَبْتُ مِّنْ خَوْفٍ رَبَّ الْأَبْتِ ۖ ﴿ ٣ ﴾ الَّذِي ۚ اَطْعَمَهُمْ مِّنْ جُوْعٍ ۚ فَ الْمَنَهُمْ مِّنْ خَوْفٍ ﴾ ﴿ ٣ ﴾ ﴾ ﴿ ٣ ﴾

Translation: In order to give inclination to the Quraysh. (Allah gave them) the inclination during both of their (business) journeys in the winter and the summer. So, they should worship the Lord of this House (i.e. of the Ka'bah). The One Who gave them food in hunger and secured them from great fear.

[Kanz-ul-Iman (translation of Quran)] (Part 30, Surah Al-Quraysh, Verses 1-4)

Surah Ma'oon

اَرَءَيْتَ الَّذِي يُكَذِّبُ بِالدِّيْنِ ﴿ (١) فَذَٰلِكَ الَّذِي يَدُعُ الْيَتِيْمَ ﴿ ٢) وَ لَا يَكُضُ عَلَى طَعَامِ الْمِسْكِيْنِ ﴿ ٣﴾ فَوَيْلٌ لِلْمُصَلِّيْنَ ﴿ ٣﴾ الَّذِيْنَ بُمْ عَلَى طَعَامِ الْمِسْكِيْنِ ﴿ ٣﴾ الَّذِيْنَ بُمْ عُنَ الْمُصَلِّيْنَ ﴿ ٣﴾ وَ يَمْنَعُوْنَ الْمُاعُوْنَ ﴿ ٣﴾ وَ يَمْنَعُوْنَ الْمُاعُوْنَ ﴿ ٢٠﴾ وَ يَمْنَعُوْنَ الْمُاعُوْنَ الْمُاعُوْنَ الْمُاعُوْنَ الْمُاعُوْنَ الْمُاعُوْنَ الْمُ

Translation: Do you see the one who belies the religion? Then it is him who pushes away the orphan. And does not encourage (others) to feed the needy. So, destruction is for those performers of Salah. Who are neglectful of their Salah. Those who show off. And refuse to give (small) things of use when asked.

[Kanz-ul-Iman (translation of Quran)] (Part 30, Surah Al-Ma'oon, Verses 1-7)

Surah Kawsar

إِنَّا اَعْطَيْنُكَ الْكَوْثَرَ ﴿ (١) فَصَلِّ لِرَبِّكَ وَ انْحَرْ ﴿ (٢) إِنَّ شَانِئَكَ هُوَ الْأَبْتَرُ ﴾ (٣)

Translation: O Beloved, We have indeed bestowed upon you countless excellences. So, you should offer Salah for your Lord, and sacrifice. Indeed, he who is your enemy, only he is deprived of every goodness.

[Kanz-ul-Iman (translation of Quran)] (Part 30, Surah Al-Kawsar, Verses 1-3)

Surah Kaafiroon

قُلْ يَايُّهُمَا الْمُغْفِرُوْنَ ﴿١﴾ لَا اَعْبُدُ مَا تَعْبُدُوْنَ ﴿٢﴾ وَ لَا اَنْتُمْ عَبِدُوْنَ مَا مَعْبُدُوْنَ ﴿٢﴾ وَ لَا اَنْتُمْ عَبِدُوْنَ مَا اَعْبُدُ ﴿٣﴾ وَ لَا اَنْتُمْ عَبِدُوْنَ مَا اَعْبُدُ ﴿٣﴾ وَ لَا اَنْتُمْ عَبِدُوْنَ مَا اَعْبُدُ ﴿٣﴾ وَ لَا اَنْتُمْ عَبِدُوْنَ مَا اَعْبُدُ ﴿٩﴾ لَكُمْ وَلِيَ دِيْنِ ٪ ﴿٦﴾

Translation: Say you (O Beloved), 'O disbelievers!' I do not worship whom you worship. And nor do you worship Whom I worship. And I shall not worship whom you have worshipped. Nor will you worship Whom I worship. For you is your religion, and for me is my religion.

[Kanz-ul-Iman (translation of Quran)] (Part 30, Surah Al-Kaafiroon, Verses 1-6)

Surah Nasr

إِذَا جَآءَ نَصِرُ اللهِ وَ الْفَتْحُ ﴿ (١ ﴾ وَ رَائِتَ النَّاسَ يَدْخُلُونَ فِي دِيْنِ اللهِ اَفْوَاجًا ﴿ ٢ ﴾ فَسَبِّحُ بِحَمْدِ رَبِّكَ وَ اسْتَغْفِرُهُ أَنَّ إِنَّمُ كَانَ تَوَّابًا اللهِ اَفْوَاجًا ﴿ ٢ ﴾ فَسَبِّحُ بِحَمْدِ رَبِّكَ وَ اسْتَغْفِرُهُ أَنَّ إِنَّا كَانَ تَوَّابًا [Type here]

(T**)**//.

Translation: When help and victory of Allah comes. And you see people entering the religion of Allah in droves. Thus, glorify your Lord whilst praising Him, and seek forgiveness from Him; indeed, He is the Greatest Acceptor of repentance.

[Kanz-ul-Iman (translation of Quran)] (Part 30, Surah Al-Nasr, Verses 1-3)

Surah Lahab

تَبَّتُ يَدَا آبِي لَهَبٍ قَ تَبَّ (١) مَا آغَلٰى عَنْهُ مَالْهُ وَ مَا كَسَبَ (٢) وَ مَا كَسَبَ (٢) وَ امْرَ اَتُهُ حَمَّالَةَ كَسَبَ (٢) وَ امْرَ اَتُهُ حَمَّالَةَ الْحَطَبِ (٢) وَ امْرَ اَتُهُ حَمَّالَةَ الْحَطَبِ (٢)

Translation: May both the hands of Abu Lahab be destroyed, and he has been destroyed. His wealth did not benefit him in the least, nor did whatever he earned. He will soon enter the Fire with layers of flames. And his wife (too), carrying the bundle of wood on her head. A rope made from date palm fibre (will be) around her neck.

[Kanz-ul-Iman (translation of Qur'an)] (Part 30, Surah Al-Lahab, Verses 1-5)

Surah Ikhlas

قُلْ بُوَ اللهُ اَحَدُ ﴿ ١ ﴾ اللهُ الصَّمَدُ ﴿ ٢ ﴾ لَمْ يَلِدَ ۚ وَ لَمْ يُولَدُ ﴿ ٣ ﴾ وَ لَمْ يَوْلَدُ ﴿ ٣ ﴾ وَ لَمْ يَكُنْ لَّهُ كُفُوا اَحَدُ ٪ ﴿ ٣ ﴾

[Type here]

3

Translation: Say you (O Beloved), 'He is Allah, He is One.' 'Allah is the Independent.' 'He has no offspring, nor is He born from anyone.' 'And there is no one equal to Him.'

[Kanz-ul-Iman (translation of Qur'an)] (Part 30, Surah Al-Ikhlas, Verses 1-4)

Surah Falaq

Translation: Say you (O Beloved), 'I take refuge in the One Who is the Creator of the daybreak.' 'From the evil of His entire creation.' 'And from the evil of the darkness (of the night) when it sets in.' 'And from the evil of those female (magicians) who blow onto knots.' 'And from the evil of the envier when he envies me.'

[Kanz-ul-Iman (translation of Qur'an)] (Part 30, Surah Al-Falaq, Verses 1-5)

Surah Naas

Translation: Say you (O Beloved), 'I take refuge in the One Who is the Lord of all the people.' 'In the King of all the people.' 'In the God of all the people.' 'From the evil of the one who inculcates evil thoughts in the hearts and withdraws (when one [Type here] 3 [Type here]

engages himself in the remembrance of Allah).' 'Those who inculcate evil whispers into the hearts of the people.' '(From amongst) Jinn and mankind.'

[Kanz-ul-Iman (translation of Qur'an)] (Part 30, Surah Al-Naas, Verses 1-6)

Tasbih [Arabic words] recited in Rukū

سُبُحٰنَ رَبِّيَ الْعَظِيْم

Translation: Glory to my Magnificent Rab عَزَّوَجَكَ

Tasmī'

سَمِعَ اللهُ لِهِنْ حَمِدَ لا

Translation: Allah عَزُّوَجَكُ heard whoever praised Him.

Tahmeed

اَللُّهُمَّ رَبَّنَا وَلَكَ الْحَمْد

Translation: O Allah (عَزُّوَجَلَّ)! O our Rab All praises are for You only.

Tasbih [Arabic words] recited in Sajdah

سُبُحٰنَ رَبِّيَ الْأَعْلَى

Translation: Glory to my Most High Rab عَزُّوَجَكُ

Tasbih [Arabic words] recited in Jalsah

ٱللّٰهُمَّ اغْفِرُلِي

Translation: Yā Allah عَزَّ وَ جَكَّ forgive me. It is Mustahab to invoke it.

At'tahiyat

التَّحِيَّاتُ بِلَّهِ وَ الصَّلَوَاتُ وَ الطَّيِّبَتُطَالَسَّلَامُ عَلَيْكَ اَيُّهَا النَّبِيُّ وَ رَحْمَةُ اللهِ وَبَرَكَا تُهُ طَ السَّلَامُ عَلَيْكَ اللهُ وَ السَّهُ اللهُ وَ اللهِ وَبَرَكَا تُهُ طَ السَّلَامُ عَلَيْنَا وَعَلَى عِبَادِ اللهِ الصَّلِحِيْنَ طَ الشَّهَدُ اَنْ قَرَالِلهَ إِلَّا اللهُ وَ الشَّهَدُ اَنَّ مُحَتَّدًا عَدُهُ وَ رَسُولُهُ طَ

Translation: All types of worship i.e. oral, physical and monetary are for Allah عَذَّوَجَكُ Salutation be upon you Yā Nabī مَلَّى اللهُ تَعَلَّى عَلَيْهِ وَاللّهِ وَسَلَّم and the mercy and blessings of Allah عَزُّوجَكُ Salutation be upon us and the pious men of Allah عَزُّوجَكُ testify that there is none worthy of worship except Allah عَزُّوجَكُ is His (Distinguished) Bondman and Rasool.

[Type here]

3

Durūd-e-Ibrāĥīm

ٱللَّهُمَّ صَلِّ عَلَى مُحَمَّدٍ وَّ عَلَى الِ مُحَمَّدٍ كَمَا صَلَّيْتَ عَلَى اِبْرِهِيْمَ وَعَلَى الِ اِبْرِهِيْمَ اِنَّكَ حَمِيْكُ مَّجِيْدٌ طَاللَّهُمَّ بَارِكُ عَلَى مُحَمَّدٍ وَ عَلَى الِ مُحَمَّدٍ كَمَا بَارَكْتَ عَلَى اِبْرِهِيْمَ وَعَلَى الل اِبْرِهِيْمَ إِنَّكَ حَمِيْدٌ مَّجِيْدٌ ط

Translation: O Allah عَزَّوجَا send Salat on (our Master) Muhammad مَنْ عَالِيهُ وَالْهِ وَسَلَّم and on his descendants as You sent Salat on (our Master) Ibrahim عَلَيْهُ وَالْهِ وَسَلَّم and his descendants. Indeed you alone are praise worthy and Glorious. O Allah عَزْوجَا shower Your blessings on (our Master) Muhammad مَنْ وَالِهِ وَسَلَّم and his descendants as You showered blessings on (our Master) Ibrahim عَلَيْهِ وَالْهِ وَسَلَّم and his descendants. Indeed You are praiseworthy and Glorious.

Du'a after Durood

Translation: Ya Allah عَزُّوَجَكُ! Our Rab عَزُّوَجَكُ! Grant us the good of this world and the good of the Hereafter and save us from the torment of the Hell.

Salam

السَّلا مُعَلَيْكُمُ وَرَحْمَةُ اللهِ

Translation: May the peace and mercy of Allah Almighty be upon you.

Du'a-e-Qunut

اَللَّهُمَّ إِنَّا نَسْتَعِيْنُكَ وَ نَسْتَغُفِيْ كَ وَ ثُومِنُ بِكَ وَ تَتَوَكَّلُ عَلَيْكَ وَتُثْنِى عَلَيْكَ الْخَيْرَ وَ نَشُكُرُكَ وَلاَنكُفُرُكَ وَنَخْفِهُ وَنَتُرْكُ مَنْ يَفْجُرُكُط اللَّهُمَّ إِيَّاكَ نَعُبُدُ وَلَكَ نُصَلِّ وَنَسُجُدُ وَالَيكَ نَسْلَى وَنَخْفِدُ وَنَرْجُوْا رَحْمَتَكَ وَنَخْشِى عَذَا ابْكَ إِنَّ عَذَا ابْكَ بِالْكُفَّا رِمُلْحِقُّط

Translation: O Allah عَرْفَجَكُ! We seek Your help and we seek forgiveness from You and we have belief in You and we have trust in You and we glorify You and we are grateful to You and we are not ungrateful to You and we abandon and stay away from anyone who disobeys You. Ya Allah عَرْفَجُكُ! It is only You we worship and for only You we offer Salah and perform Sajdah and it is You we run towards and we come in attendance to serve You and seek Your mercy and we fear torment from You; indeed Your torment is about to arrest the non-helievers.

Du'a of Tarawih

Translation: Pure is the One Who has Kingdom and Control over Mulk and Malakoot. Pure is the One Who has Honour and Exaltation and Majesty and Power and Greatness and Omnipotence. Pure is the King Who is Alive [and Who] neither sleeps nor dies. Pure and Holy is our Lord and the Lord of angels and of soul. O Allah! Grant me salvation form the fire (of Hell); O the One who grants salvation! O the One who grants salvation! O the One who grants salvation! With Your mercy, O the most Merciful One, have mercy on us. (Namaz ka Mukhtasar Tareeqah say yeh du'a lay kar paste ki hay kindly isi check kar layn) (Bilal bhai nay tafteesh ki hay)

Azan

اللهُ ٱكْبَرُط اللهُ ٱكْبَرُط اللهُ ٱكْبَرُط اللهُ ٱكْبَرُط اللهُ ٱكْبَرُط اللهُ ال

Is the Greatest. Allah عَزُوجَكَ is the Greatest. I testify that there is none worthy of worship except Allah. I testify that there is none worthy of worship except Allah. I testify that Muhammad عَلَيْهِ وَالِهِ وَسَلَّم is the Prophet of Allah. I testify that Muhammad عَلَيْهِ وَالِهِ وَسَلَّم is the Prophet of Allah. Come towards Salah. Come towards Salah. Come towards success. Come towards success. Allah عَزُوجَكَ is the Greatest. Allah عَزُوجَكَ is the Greatest. There is none worthy of worship but Allah لعَزُوجَكَ أَعَلَىٰهُ وَلَلِهُ وَسُلُّم اللهُ عَنْهُ وَالْهُ وَاللهُ وَسُلُّم اللهُ عَنْهُ وَلَاهُ وَاللهُ وَال

حَيَّ عَلَى الْفَلاَحِ after اَلصَّلُوةُ خُيْرٌمِّنَ النَّوْمِ after اَلصَّلُوةُ خُيْرٌمِّنَ النَّوْمِ

Translation: (Offering) Salah is better than sleeping.

حَىَّ عَلَى الْفَلاَحِ after قَدُقامَتِ الصَّلاَة after

Translation: Jama'at has started

Invoke آقَامَهَا اللهُ وَ اَدَامَهَا مَا دَامَتِ السَّبَاوِثُ وَالْأَرْضُ in replying to قَدُ in replying to وَالْمُنْفُ

Translation: May Allah عُزُّوَجَلُ keep it established till the heavens and earth exist.

(Faizan-e-Azan, p. 8)

When the Mūażżin says اَشُهَدُ اَنَّ مُحَتَّدًا رَّسُولُ الله first time (before kissing thumbs' nails) say:

صَلَّى اللهُ عَلَيْكَ يِارَسُولَ الله

Translation: May Allah Almighty's Şalat be upon you yā Rasūlallāĥ وَسَلَّم وَالِهِ وَسَلَّم اللهُ تَعَالَى عَلَيْهِ وَالِهِ وَسَلَّم

After kissing thumbs' nails for first time, say

Translation: Yā Allah عَزُوَجَكُ! Benefit me from my faculties of listening and seeing.

Second time replying to اَشُهَدُانَّ مُحَبَّدًا رَّسُولُ الله (before kissing thumbs' nails) say

Translation: Yā Rasūlallāĥ وَسَلَّم وَاللهِ وَسَلَّم You are the solace of my eyes.

After kissing thumbs' nails for second time) say

Translation: Yā Allah عَدُّوَجَكُ! Benefit me from my faculties of listening and seeing.

say حَيَّ عَلَى الْفَلَاحِ * and حَيَّ عَلَى الصَّلُوةِ * say

Translation: The power of refraining from sins and doing good deeds is only granted by Allah Almighty.

Translation: Whatever Allah عَزُّوجَا wanted happened and whatever He did not want did not happen.

تَى عَلَى الْفَلاَحِ after اَلصَّلُوةُ خَيْرٌ مِّنَ النَّوْمِ after Salah recite اَلصَّلُوةُ خَيْرٌ مِّنَ النَّوْمِ

Translation: (Offering) Salah is better than sleeping.

say ,ٱلصَّلُوةُ خَيُرُّمِّنَ النَّوْمِ In reply to

Translation: You are true and pious and have said right.

Du'a after Azan

ٱللَّهُمَّ رَبَّ هٰذِهِ الدَّعْوَةِ التَّامَّةِ وَالصَّلْوةِ الْقَائِمَةِ اتِ سَيِّدَنَا مُحَمَّدَ نِالْوَسِيلَةَ وَالْفَضِيلَةَ وَالنَّارَجَةَ الرَّفِيعَةَ وَابْعَثُهُ مَقَامًا مَّحْمُودَن الَّذِي وَعَدُتَّهُ وَارْزُى قَنَا شَفَاعَتَه ' يَوْمَ الْقِلْمَةِ وَالدَّرَ حَمَّالَ الْمُعَادَط بِرَحْمَتك مَا أَرْحَمَ الرَّاحِمِينَ طِائِّكَ لَا تُخْلفُ الْمِنْعَادَط بِرَحْمَتك مَا أَرْحَمَ الرَّاحِمِينَ

Translation: O Allah عَزُوجَاتَ, Sovereign of Da'wat-e-Tammah and of this established Salah! Grant to our Lord, Sayyiduna Muhammad متلًى الله تعالى عليه واله وسلّم, Wasilah (Fatawa Razawiyyah, vol. 30, p. 233, summarized) and Fadilah (excellence) and the highest rank, and make him stand at the Maqam-e-Mahmood which you have promised him and make him our Intercessor on the Day of Judgement. Of course, You do not do anything-against Your promise.

(Sahih Al Bukhari, Kitab Al Tafseer, 11, vol. 3, p. 262, Hadith 4719)

Supplication for Funeral of Adults (Man and Woman)

ٱللَّهُمَّ اغْفِى لِحَيِّنَا وَ مَيِّتِنَا وَ شَاهِدِنَا وَغَائِبِنَا وَصَغِيْرِنَا وَكَبِيْرِنَا وَ ذَكِرِنَا وَ أَنْتُنَاط ٱللَّهُمَّ مَنْ ٱحْيَيْتَهُ مِنَّا فَأَحْيِهِ عَلَى الْإِسُلَامِ وَمَنْ تَوَقَّيْتَهُ مِنَّا فَتَوَقَّهُ عَلَى الْإِيْمَان

Translation: O Allah الله Forgive all of our living ones and all our dead ones, and all those who are present and all those who are not present, and all our young ones and all our old ones, and all our men and all our women. Ya Allah المؤدّة Whomever you keep alive from among us, keep him alive in

[Type here]

Islam, and whomever of us you make die, make him die with faith.

Du'a for a Male Minor

Translation: O Allah عَزُوجَا! Make him a fore-runner to become support for us, and make him recompense for us, and make him our intercessor, and the one whose intercession is accepted.

Du'a for a Female Minor

Translation: O Allah عَزُوجَكُ! Make her a fore-runner to become support for us, and make her recompense for us, and make her our intercessor, and the one whose intercession is accepted.